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Protokół Nr XXXIX/13 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 2 grudnia 2013 roku  
o godzinie 17.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 2 grudnia 2013 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zakończono w dniu 2 grudnia 2013 roku o godzinie 18.25. 
W XXXIX sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Skarbnik Urzędu Gminy Czempiń – Halina Łączna; 
• Sekretarz Urzędu Gminy Czempiń – Aleksandra Marciniak; 
• Radca Prawny – Andrzej Skibiński;  
• Radna Rady Powiatu Kościańskiego – Bożena Stróżyk;  
• Maria Maciejewska – Prokurent Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji                      

w Śremie;  
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – Zbigniew Borowski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak w dniu 2 grudnia 2013 
roku o godzinie 17.00 otworzył XXXIX sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz 
gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy                     
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie powołała na 
Sekretarza obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Jarosława 
Koniecznego.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXXIX sesji.  
 
Do przedłożonego porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący: 
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
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4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czempiń na lata 2013 - 2020. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Czempiń na 2013 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

nieruchomości.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie aneksu nr 8 do porozumienia międzygminnego z dnia 

7 grudnia 2004 r. w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego 
z prowadzeniem schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi 
zwierzętami, polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska 
dla bezdomnych zwierząt w Gaju. 

11. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 
położonej w Jasieniu.                                                                                   

12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
lata 2014-2016.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycji Drogowych w mieście 
Czempiń. 

14. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                    

w okresie międzysesyjnym. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zakończenie obrad XXXIX sesji.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przegłosowała 
powyższy porządek obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi 
zastrzeżeń co do jego treści.   
 
Radny Jarosław Konieczny nadzorujący sporządzenie protokołu z poprzedniej sesji 
poinformował, że zapoznał się z protokołem z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu               
i nie wnosi zastrzeżeń co do jego treści. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
protokół z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu                         
28 października 2013 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelacje złożyli: 

1. radny Stanisław Turno w sprawach: 
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1) stworzenia mapy sieci przystanków autobusowych szkolnych – w wielu 
miejscowościach brakuje znaków i wiat przystankowych;  

2) wycięcia uschniętego drzewa przy posesji nr 22 przy ulicy Kolejowej                        
w Czempiniu;   

3) zbadania sprawy wycieków substancji różnego koloru i gęstości do rowów za 
przejazdem kolejowym przy ulicy Kolejowej w Czempiniu – po drugiej stronie 
znajduje się strefa ujęcia wody dla mieszkańców Czempinia; 

2. radny Maciej Głochowiak w sprawach:  
1) podania terminu podłączenia przyłącza energetycznego przepompowni                             

w Piotrkowicach;  
2) naprawy studzienki kanalizacyjnej na Rynku w Czempiniu – przy posesji                    

p. Majdy;  
3) zwrócenia się do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie o informację na temat 

przekazanych środków finansowych na inwestycje na terenie każdej z gmin 
powiatu – od roku 2011 do chwili obecnej, bez udziału środków gminnych, które 
zostały do Zarządu przekazane przez gminy;  

3. radny Wojciech Adamski w sprawach:  
1) załatania dziur w ulicy Chłapowskiego w Czempiniu prowadzącej do stacji 

benzynowej;  
2) ponowienia interpelacji w sprawie naprawy zapadniętej studzienki kanalizacyjnej 

na krzyżówce – ul. Chłapowskiego – Borówko Stare;  
3) uporządkowania poboczy drogi od Borówka Starego do ulicy Kasztanowej                        

w Czempiniu; 
4) uwzględnienia wniosku mieszkańców w sprawie odpowiedniego rozmieszczenia 

sprzętów do zabawy na placu zabaw przy ulicy Kuczmerowicza – obecnie są one 
zbyt daleko od siebie odsunięte; jak również dokonania zadrzewienia tego placu, 
ponieważ w słoneczne dni nie sposób przebywać na nim z dziećmi;  

4. radny Krzysztof Sankiewicz w sprawie ponowienia interpelacji w sprawie usunięcia 
znaków „stop” przy przejazdach kolejowych na drodze Czempiń – Borowo oraz przy 
ulicy Kolejowej w Czempiniu – częstotliwość jazdy pociągów zdecydowanie na to 
pozwala.   

 
Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń 
na lata 2013 – 2020 przedstawionego przez Skarbnik – Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXIX/282/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 
roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na 
lata 2013 – 2020 przedstawioną przez Skarbnik Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 6 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń 
na 2013 rok przedstawionego przez Skarbnik – Halinę Łączną: 
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Macieja Głochowiaka, jakich tablic i w których 
świetlicach będzie dotyczyła kwota 8 500 zł, Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że 



4 
 

chodzi o tablice informacyjne na trzech świetlicach wiejskich, które zostały odnowione                  
w ramach programu Leader Plus – projekt nie zakładał ich wykonania, a wymogiem 
programu jest ich powieszenie na świetlicach.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                    
Nr XXXIX/283/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 roku  
zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Czempiń na 2013 rok 
przedstawioną przez Skarbnik Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 
nieruchomości przedstawionego przez Skarbnik Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXIX/284/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 
roku w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości 
przedstawioną przez Skarbnik Halinę Łączną..  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

       
Do punktu 8 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych przedstawionego przez Skarbnik Halinę Łączną, uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XXXIX/285/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 
roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych przedstawioną przez Skarbnik Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
przedstawionego przez Zastępcę Burmistrza Gminy Jana Kaźmierczaka, uwag nie 
wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                     
Nr XXXIX/286/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 roku                
w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę przedstawioną 
przez Zastępcę Burmistrza Gminy Jana Kaźmierczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 11 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie aneksu nr 8 do porozumienia międzygminnego z dnia 
7 grudnia 2004 r. w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem 
schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, polegającego 
na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla bezdomnych zwierząt w Gaju 
przedstawionego przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Romana Skrzypczaka: 
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Macieja Głochowiaka, jak sytuacja w schronisku 
przedstawia się do dnia dzisiejszego, Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami Roman 
Skrzypczak wyjaśnił, że psy są zabierane do schroniska na telefoniczne zgłoszenie 
pracownika Urzędu Gminy w Czempiniu; w ciągu dziewięciu miesięcy 2013 roku do 
schroniska trafiło 260 psów, z czego 240 zostało adoptowanych; obecnie psy są przypisywane 
do konkretnych gmin i wiemy, ile konkretnie piesków z naszej gminy trafia do adopcji;                  
z czasów, kiedy nie przypisywano tych psów gminom pozostały naszej gminie trzy psy.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                   
Nr XXXIX/287/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 roku                
w sprawie aneksu nr 8 do porozumienia międzygminnego z dnia 7 grudnia 
2004 r. w sprawie powierzenia gminie Śrem zadania związanego z prowadzeniem 
schroniska dla bezdomnych zwierząt i ochroną przed bezdomnymi zwierzętami, 
polegającego na rozbudowie i eksploatacji międzygminnego schroniska dla 
bezdomnych zwierząt w Gaju przedstawioną przez Kierownika Referatu 
Gospodarki Gruntami Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 12 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej 
położonej w Jasieniu przedstawionego przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami 
Romana Skrzypczaka: 
 
Radny Maciej Głochowiak poinformował, że Rada Sołecka w Jasieniu nie była 
zainteresowana kwestią sprzedaży tego budynku, dlatego przeprasza za wniosek o wycofanie 
projektu uchwały z porządku obrad poprzedniej sesji, bo być może uchwała byłaby już 
podjęta.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zauważył, że budynek, który do tej pory użytkowała OSP ma 
zostać sprzedany, tymczasem w budżecie gminy Czempiń na 2014 rok zaplanowano zakup 
syreny alarmowej do miejscowości Jasień, pytanie zatem, gdzie zostanie ona zamontowana.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła, że syrena alarmowa ma służyć obronie cywilnej  
i zostanie zamontowana na nieruchomości jednego z mieszkańców nieodpłatnie.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 11 głosami „za”, przy                  
braku głosów „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                   
Nr XXXIX/288/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 roku                
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej               
w Jasieniu przedstawioną przez Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami 
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Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 13 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2014-2016 przedstawionego przez Kierownik Referatu Organizacyjnego – Magdalenę Głuchą 
– Napierała: 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że w programie brakuje podania konkretnie ofert dla 
młodzieży spędzania wolnego czasu – należałoby wskazać, co konkretnie zrobimy, żeby 
młodzież odciągnąć od narkotyków.  
 
Kierownik Referatu Organizacyjnego – Magdalena Głucha – Napierała wyjaśniła, że                    
w projekcie Programu, który trafił do radnych zostały jasno określone cele, a w ich ramach 
zadania; zadania te były z powodzeniem realizowane podczas dwóch poprzednich trzyletnich 
cyklów obowiązywania programu. Magdalena Głucha – Napierała wyjaśniła, że w ramach 
pierwszego celu – Zwiększenie oferty miejsc i sposobów spędzania czasu wolnego mamy do 
wykonania dwa zadania - doposażenie istniejących obiektów sportowych i rekreacyjnych               
i dofinansowanie festynów promującego zdrowy tryb życia – bez alkoholu, narkotyków. 
Magdalena Głucha – Napierała poinformowała, że na przykładzie 2011 rok – na doposażenie 
obiektów sportowych wydaliśmy 9 931 zł i doposażyliśmy obiekty sportowe znajdujące się na 
terenie sołectw, których właścicielem jest gmina, ponieważ możemy inwestować tylko w te 
obiekty, które są własnością gminy; natomiast na festyny promujące zdrowy tryb życia                 
w 2012 roku wydaliśmy kwotę 3 873 zł i dofinansowaliśmy festyny w szkołach na terenie 
gminy Czempiń oraz na jednym osiedlu w Czempiniu; w przypadku drugiego zadania – 
wsparcie merytoryczne dla nauczycieli z ternu gminy Czempiń – organizowane są szkolenia            
i zakupywany jest sprzęt dydaktyczny – w 2013 roku wykorzystano 2 297 zł. Magdalena 
Głucha – Napierała wskazała, że w 2014 roku zostanie zrealizowane zadania dotyczące 
doposażenia istniejących obiektów sportowych i rekreacyjnych za kwotę, jaka zostanie na ten 
cel przeznaczona w budżecie gminy Czempiń na 2014 rok; w ramach tych śródków nie stać 
nas na pewno na wybudowanie nowego obiektu rekreacyjnego, jednakże możemy skupić się 
na istniejących obiektach sportowych i rekreacyjnych – w tym również placach zabaw, na 
których przebywają również starsze dzieci i należałoby umożliwi ć im korzystanie ze 
sprzętów, który dla nich zostanie zakupiony.     
     

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 1 głosie 
„przeciw” i braku głosów „wstrzymuj ących się” podj ęła uchwałę                                  
Nr XXXIX/289/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 roku                
w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2014-2016 
przedstawionego przez Kierownik Referatu Organizacyjnego – Magdalenę Głuchą – 
Napierała. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycji Drogowych w mieście 
Czempiń przedstawionego przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską: 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził niezadowolenie z jakości przedstawionego projektu 
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uchwały, ponieważ zostały w nim w „jakiejś tam” kolejności spisane nieutwardzone ulice i to 
jest wszystko, a brakuje szerszego podejścia – należałoby określić, co w czasie do tego 
utwardzenia z tymi ulicami będzie się robiło. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że jest 
ryzyko, że za klika lat przyjdzie ktoś nowy i będzie miał inną wizję. Radny Krzysztof 
Sankiewicz podkreślił, że już w chwili obecnej widać, że kolejność ta jest inna niż                        
w Wieloletniej Prognozie Finansowej, gdzie na ulicę Spółdzielców miało być przeznaczone 
500 000 zł w 2017 roku, tymczasem spadła ona do realizacji z miejsca trzeciego na miejsce 
ósme. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że w pierwotnym projekcie uchwały przez 
pomyłkę znalazła się nawet ulica, która nie jest drogą gminną. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wyraził pogląd, że jego ten program wcale nie zadawala.      
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, że temat, którego dotyczy projekt uchwały jest zbyt 
poważny; należałoby określić w uchwale, jakie prace będą wchodziły w przebudowę każdej           
z ulic, czy zostaną pobudowane chodniki. Zdaniem radnego Wojciecha Adamskiego – analiza 
stanu dróg w Czempiniu wymaga „nasiadówy”, a nie tylko spisania wszystkich ulic                       
w określonej kolejności. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że poza dosłownie kilkoma 
ulicami, stan pozostałych w mieście Czempiniu jest fatalny – nie są utwardzone, odwodnione, 
ludzie topią się w błocie. Radny Wojciech Adamski podkreślił, i ż rozumie, że nie można 
określić terminów realizacji tych ulic, ale kolejność i zakres prac powinien zostać 
przedstawiony.  
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że posiada informacje ze szkolenia, w którym 
uczestniczyli przedstawiciele Marszałka Województwa Wielkopolskiego, że w rozdaniu 
środków unijnych na lata 2014-2020 nie ma żadnych środków na drogi lokalne. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że nie może spełnić oczekiwań radnych, 
aby w projekcie uchwały określić zakres prac na poszczególnych ulicach, ponieważ uchwała 
ta miała być jedynie wykazem kolejności realizacji ulic na terenie Czempinia; do pozyskania 
informacji, które radni chcieliby otrzymać jest potrzebna w przypadku każdej drogi decyzja           
o lokalizacji inwestycji celu publicznego, która określa założenia do projektu i następnie sam 
projekt. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nie sądzi, aby kolejni radni chcieli 
zmieniać podjęte w dniu dzisiejszym decyzje, ponieważ jeżeli kolejność ta będzie zachowana, 
to uniknie się nieporozumień pomiędzy mieszkańcami. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
podkreśliła, że umieszczenie w projekcie uchwały ulicy Kwiatowej nie było żadną pomyłką, 
ponieważ nie jest tak, że gmina nie może utwardzić tych dróg, które nie są jej własnością – 
może to zrobić, jednakże w pierwszej kolejności musi zadbać o drogi, które są jej własnością. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że z pewnością po pobudowaniu dróg gminnych, 
gmina przejmie w przyszłości drogi wewnętrzne. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
zaznaczyła, że jeśli radni nie zgadzają się na kolejność przedstawioną przez Burmistrza, mogą 
uchwały nie przegłosować i przygotować własną wersję. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
przypomniała, że w 2003 roku przedstawiła kolejność realizacji ulic w Czempiniu, jednakże 
jej propozycja nie spotkała się z aprobatą Rady i uchwała nie została podjęta; ostatnie lata nie 
pozwalały na przygotowanie projektu uchwały, ponieważ gmina skupiła się na rozbudowie 
kanalizacji, inwestycji w sport gminny – hala sportowa, Orlik. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że prawdą jest to, co mówi się o byłym ministrze finansów, że „założył 
kaganiec gminom” – dla przykładu – na bazie obecnych przepisów w skali roku możemy 
spłacać 15 % naszego zadłużenia – czyli przy 20 mln budżecie to kwota 3 mln zł; po zmianie 
przepisów od nowego roku będzie można spłacić 8,27 % naszego zadłużenia, czyli o połowę 
mamy zmniejszoną możliwość inwestowania w tej gminie; na koniec roku zadłużenie – bez 
środków unijnych wyniesie 20 %, z unijnymi 23 %; a mieliśmy nawet 56 %. Burmistrz 
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Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nowe przepisy zablokują gminie możliwość podjęcia 
takich działań, na które byłoby nas jeszcze stać.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że dobrze byłoby, aby jakaś kolejność realizacji 
zadań dotyczących ulic została wytyczona, ponieważ dla mieszkańców będzie wówczas jasne, 
kiedy, chociażby w przybliżeniu, mogą spodziewać się budowy ulic, przy której mieszkają.  
 
Radny Stanisław Turno wyraził pogląd, że zaproponowana kolejność ulic jest prawidłowa, 
ponieważ jeśli każdy zacznie forsować swoją ulicę na pierwsze miejsce, to dojdzie do 
konfliktu.                  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że zdaje sobie sprawę, iż zadania te będziemy 
musieli wykonać tylko i wyłącznie z własnych środków, ponieważ środków z zewnątrz nie 
będzie, o czym informowano przedstawicieli gmin na niejednym już szkoleniu; gmina nie ma 
również szans na budowę „schetynówki”, ponieważ żadna ulica w Czempiniu nie spełnia 
ścisłych wymogów tego programu.    
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak wyraził pogląd, że warto byłoby posiadać jakiś 
plan budowy tych ulic, chociaż wiadomo, że w gminie jest jeszcze wiele niezaspokojonych 
potrzeb, chociażby w zakresie kanalizacji. Zdaniem radnego Jerzego Krzyżostaniaka – jeśli 
rocznie udałoby się zrobić chociażby jedną drogę, to i tak byłoby dobrze.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 11 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                    
Nr XXXIX/290/13 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 2 grudnia 2013 roku                      
w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycji Drogowych w mieście Czempiń 
przedstawioną przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 15 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń, stanowiącego załącznik nr 11, uwag nie 
wniesiono.  
 
Do punktu 19 porządku obrad: 
 
Do sprawozdania Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu stanowiącego załącznik nr 
12 do niniejszego protokołu, uwag nie wniesiono.  
 
Do punktu 20 porządku obrad: 
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych:  
1. radnego Stanisława Turno w sprawach: 

1) stworzenia mapy sieci przystanków autobusowych szkolnych – w wielu 
miejscowościach brakuje znaków i wiat przystankowych - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że sprawa zostanie zbadana przez pracowników Urzędu 
Gminy w Czempiniu;   

2) wycięcia uschniętego drzewa przy posesji nr 22 przy ulicy Kolejowej w Czempiniu - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że wkrótce zostanie wydana decyzja 
pozwalająca na usunięcie tego drzewa;   
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3) zbadania sprawy wycieków substancji różnego koloru i gęstości do rowów za 
przejazdem kolejowym przy ulicy Kolejowej w Czempiniu – po drugiej stronie 
znajduje się strefa ujęcia wody dla mieszkańców Czempinia - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska zwróciła uwagę, że sprawa taka powinna zostać od razu zgłoszona do Urzędu 
Gminy w Czempiniu, żeby można było sprawdzić, co faktycznie się dzieje; na miejsce 
to uda się w dniu jutrzejszym pracownik urzędu gminy;    

2. radnego Macieja Głochowiaka w sprawach:  
1) podania terminu podłączenia przyłącza energetycznego przepompowni                             

w Piotrkowicach - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że to ENEA 
dokonała w trybie przetargu wyboru firmy, która ma dokonać przyłącza i okazuje się, 
że firma ta ma wiele zleceń, jednakże do końca grudnia sprawa powinna zostać 
załatwiona;    

2) naprawy studzienki kanalizacyjnej na Rynku w Czempiniu – przy posesji p. Majdy - 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że po dokonaniu zmian w budżecie 
gminy Czempiń zostaną zabezpieczone odpowiednie środki na zrealizowanie tego 
zadania;  

3) zwrócenia się do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie o informację na temat 
przekazanych środków finansowych na inwestycje na terenie każdej z gmin powiatu – 
od roku 2011 do chwili obecnej, bez udziału środków gminnych, które zostały do 
Zarządu przekazane przez gminy - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, 
że z wnioskiem wystąpi do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie.  

3. radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach:  
1) załatania dziur w ulicy Chłapowskiego w Czempiniu prowadzącej do stacji 

benzynowej - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że po dokonaniu 
zmian w budżecie gminy Czempiń zostaną zabezpieczone odpowiednie środki na 
zrealizowanie tego zadania;  

2) ponowienia interpelacji w sprawie naprawy zapadniętej studzienki kanalizacyjnej na 
krzyżówce – ul. Chłapowskiego – Borówko Stare - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że po dokonaniu zmian w budżecie gminy Czempiń zostaną 
zabezpieczone odpowiednie środki na zrealizowanie tego zadania;  

3) uporządkowania poboczy drogi od Borówka Starego do ulicy Kasztanowej                        
w Czempiniu - Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że zadanie zostanie 
przekazane do zrealizowania przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu;  

4) uwzględnienia wniosku mieszkańców w sprawie odpowiedniego rozmieszczenia 
sprzętów do zabawy na placu zabaw przy ulicy Kuczmerowicza – obecnie są one zbyt 
daleko od siebie odsunięte; jak również dokonania zadrzewienia tego placu, ponieważ 
w słoneczne dni nie sposób przebywać na nim z dziećmi - Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że sprzęty na placu zabaw rozmieszczane są zgodnie                     
z przygotowanym projektem; trzeba pamiętać, że każdy z tych sprzętów ma 
odpowiednią strefę swojego działania i upadku, co musi zostać uwzględnione przy ich 
rozmieszczaniu; w miarę posiadanych środków zagęszczenie zabawek będzie większe; 
kwestia nasadzeń również zostanie poruszona w roku przyszłym.  

4. radnego Krzysztofa Sankiewicza w sprawie ponowienia interpelacji w sprawie 
usunięcia znaków „stop” przy przejazdach kolejowych na drodze Czempiń – Borowo 
oraz przy ulicy Kolejowej w Czempiniu – częstotliwość jazdy pociągów zdecydowanie 
na to pozwala – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że pociągi trasą tą na 
początku jeździły dwa razy dziennie, teraz sporadycznie, ale jednak jadą, dlatego też 
należałoby te znaki utrzymać.  
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Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, że jeśli nawet pociąg ten jeździ raz ma dwa miesiące, 
to można sprawę rozwiązać w ten sposób, że maszynista przed przejazdem wyjdzie z pociągu 
i ostrzeże, że nadjeżdża; tak sprawę rozwiązano na przejeździe kolejowym przy ulicy 
Gostyńskiej w Kościanie; tymczasem na tych przejazdach zatrzymują się codziennie setki 
samochodów, zatem sami przyczyniamy się do większego zanieczyszczenia środowiska 
spalinami, które generuje przy ruszaniu samochód.   
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że widział, że maszynista prowadzący 
pociąg przed wjechaniem na przejazd i tak wychodzi i sprawdza, czy nie jadą akurat 
samochody.   
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że w tym roku gmina miała szczęście, ponieważ było 
darmowo przekazane do zasadzenia wiele drzew; w jego interpelacji chodziło jedynie o to, 
żeby przed ustawieniem kolejnych elementów do zabawy, czy posadzeniem drzew, naradzić 
się ze specjalistami, jak również z matkami, gdzie one mają się znaleźć.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że nie może zasięgać opinii rodziców               
w kwestii ustawienia zabawek na placu zabaw, ponieważ plac zabaw jest urządzany wg ściśle 
określonego projektu; ogródki jordanowskie są kontrolowane średnio dwa razy w roku i nie 
można ustawiać sprzętu inaczej niż w projekcie. 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że we wszystkich miastach są zagęszczone ogródki 
jordanowskie, tylko w Czempiniu nie można tego zrobić w odpowiedni sposób.   
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że z czasem plac ten zapełni się kolejnymi 
sprzętami, a trzeba pamiętać, że każda zabawka ma promień swojego działania. 
 
Radny Wojciech Adamski podkreślił, że nie kwestionuje, że ogródek powinien być urządzony 
zgodnie z przepisami, jednakże aby zrobić coś porządnego można by uwzględnić sugestie 
rodziców. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że nigdzie nie widział placu zabaw, na 
którym zabawki są oddalone od siebie o 500 metrów.   
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że na obecnym etapie przygotowania do budowy 
kanalizacji projektant już teraz był w Jasieniu i Piotrkowicach celem dokonania wizji, gdzie 
będą znajdowały się przepompownie w przyszłości, co jest dowodem, że można takie 
działania podjąć wcześniej, tymczasem teraz „jest jak jest”.  
Radny Maciej Głochowiak wskazał, że każdy skład pociągu na mało uczęszczanej trasie musi 
mieć pilota, który przed każdym urządzeniem kontroluje, czy nie ma kolizji z ruchem 
drogowym, dlatego interpelacja radnego Krzysztofa Sankiewicza jest jak najbardziej 
uzasadniona.        
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak poinformował, że radni otrzymali na skrzynki 
mailowe pismo Starosty Kościańskiego w sprawie inwestycji poczynionych na terenie gminy 
Czempiń w 2013 roku – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 17 porządku obrad: 
             

W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Radny Aleksander Wieliński zaapelował do przedstawiciela Posterunku Policji w Czempiniu 
o wzmożenie kontroli policyjnych w soboty około godziny 17.00 podczas rozgrywek footsalu, 
ponieważ jest wiele przypadków spożywania napojów alkoholowych, jak również złego 
parkowania na drodze dojazdowej do hali.  
 
Agnieszka Bartlakowska – Zastępca Przewodniczącej Rady Rodziców przy Szkole 
podstawowej w Czempiniu wskazała, że w dniu 27 listopada 2013 roku jako przedstawicielki 
Rady Rodziców oraz przedstawiciele klubów sportowych uczestniczyły w posiedzeniu 
komisji zajmującej się oświatą i wnosiły o zwolnienie dzieci z opłat za salę gimnastyczną;             
z tej rozmowy nie wyniknęło nic; wnosiły również o naniesienie poprawek do regulaminu hal 
sportowych, bo nie może być tak, że dzieci płacą taką samą stawkę jak zakład pracy 
wynajmujący halę. Agnieszka Bartlakowska wskazała, że zakład pracy „wrzuca sobie 
wynajęcie hali w koszty, pytam się, w co mają wrzucić dzieci”. Agnieszka Bartlakowska 
wskazała, że w przypadku sali gimnastycznej w Szkole podstawowej w Czempiniu sytuacja 
wygląda tak, że dzieci ze szkoły użytkują sprzęt sportowy należący do klubu, czy zatem nie 
można dogadać się tak, że klub będzie udostępniał sprzęt a w zamian za to nie będzie płacił za 
wynajem sali. Agnieszka Bartlakowska wskazała, że na chwilę obecną nie uzyskali żadnej 
odpowiedzi od radnych.     
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak wyjaśnił, że to, iż w porządku obrad dzisiejszej 
sesji nie znalazł się żaden punkt dotyczący tej sprawy, nie oznacza, że nie będzie to miało 
miejsca w terminie późniejszym, ponieważ Komisja Oświaty zajmuje się sprawą cały czas              
i bada wszystkie jej aspekty, a jeżeli zaproponuje jakieś rozwiązanie, to będzie się na ten 
temat musiała wypowiedzieć cała rada w osobach piętnastu radnych.   
 
Agnieszka Bartlakowska – Zastępca Przewodniczącej Rady Rodziców przy Szkole 
podstawowej w Czempiniu podkreśliła, że jest początek grudnia, a koszty wynajmu hali są 
generowane zimą, a nie latem. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty radny Aleksander Wieliński podkreślił, że posiedzenie 
Komisji odbyło się 27 listopada, czyli kilka dni temu i nie było fizycznej możliwości, aby 
sprawą tą zajęły się wszystkie Komisje i już na tą sesję przygotowały jakieś rozstrzygnięcia. 
Radny Aleksander Wieliński podkreślił, że zarzuty dotyczące regulaminu hali sportowej nie 
powinny być adresowane do Rady Miejskiej, ponieważ to nie ona go ustala, a dyrektor 
szkoły. Radny Aleksander Wieliński podkreślił, że Komisja zajmuje się przez cały czas tym 
tematem i nie można czynić zarzutów, że nic się w tej sprawie nie dzieje. 
 
Hanna Rybakowska – Przewodnicząca Rady Rodziców przy Szkole podstawowej                       
w Czempiniu poinformowała, że w Szkole podstawowej w Czempiniu średnia temperatur              
z sal 50,51,52 z ostatnich dwóch tygodniu wynosi w granicach 16 – 17 ° C; tutaj macie 
państwo tak gorąco, że są otwarte okna; dlatego ponawia pytanie dotyczące remontu szkoły, 
ponieważ ma za sobą tysiąc rodziców i nie wie, co im powiedzieć odnośnie remontów, tego, 
że dzieci chorują, bo szkoła jest niedogrzana. Hanna Rybakowska wskazała, że zgodnie                
z Kodeksem pracy – pracownik biurowy musi mieć minimum 18 ° C, żeby mógł pracować. 
Hanna Rybakowska wyraziła pogląd, że udzielenie odpowiedzi na łamach Gazety 
kościańskiej przez Burmistrza Gminy Czempiń, że jest projekt termomodernizacji szkoły                  
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i będzie ona remontowana dopiero w roku 2015 jest „wielkim nietaktem”, ponieważ 
wypadałoby spotkać się i o tym powiedzieć, a wielu rodziców po tym artykule jest 
oburzonych, że od czterech lat remont szkoły jest przekładany i kolejne lata mamy czekać. 
Hanna Rybakowska wskazała, że podobnie jest z tematem zwolnień z opłat za halę sportową, 
ponieważ temat został przełożony dopiero na marzec przyszłego roku, a mamy kolejny sezon 
rozgrywkowy. Hanna Rybakowska podkreśliła, że chodzi jedynie o drobne – kosmetyczne 
zmiany w tym zakresie, które zależą tylko do radnych; a jeśli nic się nie zmieni, to „rodzice 
będą tutaj przychodzić i będzie naprawdę bardzo ciepło”.     
 
Przewodniczący radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że również jest ojcem dziecka, które 
chodzi do Szkoły podstawowej w Czempiniu i rozmawia z wieloma rodzicami dzieci 
uczęszczających do tej właśnie szkoły i „to, co pani Hania Rybakowska mówi jest grubo 
przesadzone”. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że Komisja Oświaty wie, co ma robić             
i analizuje wszystkie za i przeciw, dlatego prosi o niewysuwania nieprawdziwych wniosków, 
bo jest to nie fair w stosunku do całej Rady.         
 
Hanna Rybakowska – Przewodnicząca Rady Rodziców przy Szkole podstawowej                       
w Czempiniu wskazała, że jeśli Przewodniczący ma wątpliwości, co do zdania rodziców, to 
radni zostaną zaproszeni na spotkanie z nimi w szkole.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w kwestii niedogrzanych sal w szkole Pani 
Rybakowska powinna zwrócić się do dyrektora szkoły, który jest za te kwestie 
odpowiedzialny, a nie do burmistrza i rady. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, 
że podczas jednej z poprzednich sesji wyjaśniała kwestię planów dotyczących remontu 
budynku Szkoły podstawowej w Czempiniu; podczas tej sesji były obecne przedstawicielki 
Rady Rodziców, zatem myślała, że skoro mają one tak dobry kontakt z rodzicami, to 
poinformują ich o tych planach, jednak widać, że tak się nie stało. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska podkreśliła, że nie jest prawdą, że remont szkoły jest przekładany od czterech lat, 
ponieważ żadnego projektu kompleksowego remontu szkoły nie było, były robione remonty 
częściowe w zależności od potrzeb, ponieważ gmina dysponuje takimi pieniążkami, jakie 
mieszkańcy w formie podatku do gminy wpłacą. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
podkreśliła, że są dwie możliwości – albo spełnimy oczekiwania wszystkich mieszkańców, 
ale wówczas uchwalimy maksymalne podatki, albo świadczymy usługi takie, na jakie 
czempiński samorząd stać. 
 
Hanna Rybakowska – Przewodnicząca Rady Rodziców przy Szkole podstawowej                       
w Czempiniu wyraziła pogląd, że w takim razie albo starczy nam na remont szkoły, albo na 
budowę dróg.  
 
Do punktu 18 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Jerzy Krzyżostaniak zamknął obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Protokołował: 
mgr M. Głucha – Napierała      Przewodniczący Rady Miejskiej 
Kierownik Referatu Organizacyjnego                                                   /-/ Jerzy Krzyżostaniak 
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